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Plats och tid Ljusdalssalen, måndagen den 25 mars 2024 klockan 18:00-20:40 

Beslutande Ledamöter 

Annelie Wallberg (S), Ordförande 

Eva-Marie Forslin (LB), 1:e vice ordförande 

Thomas Evensson (M), 2:e vice ordförande 

Pernilla Färlin (M) 

Maria Molin (M) 

Lars Molin (M) 

Kennet Hedman (M) 

Ulf Nyman (M) 

Stefan Bergen (M) tjänstgörande ersättare för Carina Bergen (M) 

Jonas Rask Samuelsson (C) 

Anna-Karin Zachrisson (C) 

Solange Nordh (C) 

William Våhlberg (C) 

Henrik Estander (L) 

Maud Jonsson (L) 

Bertil Skoog (L) 

Roger Kastman (KD) 

Marit Holmstrand (S) 

Ove Schönning (S) 

Lena Svahn (S) 

Sawsan Ghazal (S) 

Iréne Jonsson (S) 

Kristoffer Hansson (S) 

Kristina Michelson (S) 

Walle Olsson (S) 

Maria Fernmalm (S) 

Lennart Canskog (S) 

Gunnar Eriksson (S) 

Kiki Furstedt (V) 

Pia Hedblom (V) tjänstgörande ersättare för Oscar Löfgren (V) 

Kristoffer Kavallin (MP) 

Karin Jansson (MP) 

Henrik Karlström (SD) 

Jens Furuskog (SD) 

Sven Persson (SD) 

Magnus Florkölen (-) 

Thomas Svensk (SD) 

Magnus Nyholm (SD) 

Fredrik Röjd (LB) 

Marie Mill (LB) tjänstgörande ersättare för Jonny Mill (LB) 

Marie-Louise Hellström (LB) 
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Övriga deltagare Kjell Israelsson (M), ej tjänstgörande ersättare, § 29-42 

Barbro Andin Mattsson (C), ej tjänstgörande ersättare, § 29-42 

Jan Nordlinder (S), ej tjänstgörande ersättare, § 29-42 

Aden Musdaf Mubarak (S), ej tjänstgörande ersättare, § 29-42 

Torsten Hellström (LB), ej tjänstgörande ersättare, § 29-42 

Sigurd Mattsson (-),ej tjänstgörande ersättare, § 29-42 

Åsa Älander, nämndsekreterare 

 
Justerare Solange Nordh och Ulf Nyman 

Justeringens plats och tid Kommunkansliet, Kommunhuset, Ljusdal, 2024-04-03 (via digital signering) 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

  
Paragrafer §§ 29-42 

 Åsa Älander   

 Ordförande 

   

 Annelie Wallberg   

 Justerare 

   

 Solange Nordh (C) och Ulf Nyman (M)   
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ANSLAGSBEVIS 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Forum Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2024-03-25 

Datum för anslags upprättande 2024-04-04 

Datum för anslags nedtagande 2024-04-25 

Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 

Underskrift 

  

 Åsa Älander  
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Kungörelse av sammanträdet  

 

Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 15 mars 2024. 

Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 15 mars 2024 i 

enlighet med kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar 

enhälligt att sammanträdet är i laga ordning kungjort.  

 

Ordföranden frågar om ej kungjorda men till dagens sammanträde anmälda 

fyra frågor, ett tillbakadragande av motion och en avsägelse får upptas på 

dagordningen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Meddelanden 

 

Samhällsservicenämnden har 2024-02-20, § 12 beslutat att avslå ett 

medborgarförslag om allmän hundrastgård. Dnr SSN 00238/2023. 

 

Allmänhetens frågestund  
 

Inga frågor ställs.  

 

Ledamöternas korta frågor  

 

Lena Svahn (S) ställer en fråga om skolval i samband med EU-valet. 

Utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander (L) svarar på frågan. 

 

Lena Svahn (S) ställer en fråga om omsorgsnämndens prognos per februari. 

Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) svarar på frågan. 

 

Lena Svahn (S) ställer en fråga om Färila skola. 

Utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander (L) svarar på frågan. 

 

Jonas Rask Samuelsson (C) ställer en fråga om den politiska inriktningen för 

energipolitiken. 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan.  
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§ 30 Dnr KS-00095/2024 
Fyllnadsval av ersättare i omsorgsnämnden efter Stina Larsson (C) ................... 7 
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§ 39 Dnr KS-00330/2023 
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mellan Ljusdal och Järvsö ................................................................................. 28 

§ 40 Dnr KS-00416/2023 
Medborgarförslag om cykelväg längs Dellenbanan ........................................... 31 

§ 41 Dnr KS-00124/2024 
Fråga till kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) från Marit 
Holmstrand (S) om timmerterminalen i Ljusdal. Svar ......................................... 35 

§ 42 Dnr KS-00127/2024 
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ersättare i arbetsmarknads- och socialnämnden ............................................... 37 
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§ 29 Dnr KS-00004/2024  

Information från valnämndens ordförande om en säker 
och trovärdig valprocess 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

Legitimiteten för demokratiska val bygger på att valprocessen går rätt till, att 

valresultaten inte bygger på valfusk eller att andra brister i valets 

genomförande förekommer.  

 

Valnämndens ordförande Kennet Hedman (M) och valnämndens ersättare 

Solange Nordh (C) informerar om hur valnämnden arbetar för att säkerställa 

att valprocessen i vår kommun blir säker och trovärdig.            

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 15 mars 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar fullmäktige om informationen kan noteras till 

protokollet. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.   

 

Beslutsexpediering 

Akt    
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§ 30 Dnr KS-00095/2024  

Fyllnadsval av ersättare i omsorgsnämnden efter Stina 
Larsson (C)  

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Barbro Andin Mattsson (C) väljs till ersättare i omsorgsnämnden. 

 

2. Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  

Sammanfattning av ärendet 

Stina Larsson (C) har beviljats entledigande från sitt uppdrag som ersättare i 

omsorgsnämnden. 

 

Fyllnadsval ska därför göras. 

 

Solange Nordh (C): Barbro Andin Mattsson (C) väljs till ersättare.  

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges protokoll 26 februari 2023, § 27 

Avsägelse 26 februari 2024 

Propositionsordning 

Ordförande frågar om Barbro Andin Mattsson (C) kan väljas till ny ersättare 

i omsorgsnämnden. Ordförande finner att kommunfullmäktige bifaller detta.      

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förtroendemannaregister 

Omsorgsnämnden 

Lön Hälsingland 
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§ 31 Dnr KS-00086/2024  

Ljusdal Energis delägarskap i nytt bolag 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Ljusdal Elnät AB får köpa aktier i Norra Nätdrift AB på det premisser 

som finns i Bolagsordning, Ägardirektiv och Aktiägaravtal*. 

 

2. Kommunfullmäktige godkänner att aktieköp i Norra Närdrift AB får ske 

utan att alla andra bolag i avsiktsförklaringen har sagt ja och överlåter 

till styrelsen i Ljusdal Elnät AB att besluta om man önskar kvarstå om 

flera bolag väljer att inte gå med i bolaget. 

 

3. Kommunfullmäktige godkänner även att följande bolag eller dess 

moder/ dotterbolag tillåts köpa in sig i bolaget, BTEA, Dala Energi, 

Gävle Energi, Hedemora Energi, Härjeåns kraft, Jämtkraft, Malung 

Sälens Elverk, Sundsvalls Elnät, Söderhamn Nära Elnät, Årsunda kraft, 

Åsele kraft, Blåsjön Nät, Hofors Elverk AB ( är med via Gävle), 

Smedjebackens Energi Nät AB (är med via Dala Energi), Sandviken 

Energi, Övik Energi samt Härnösands Energi och Miljö (=nuvarande 

medlemmar i Elinorr), samt att styrelsen för Norra Nätdrift AB beslutar 

om köpesumman av aktierna. Fördelningen av aktier ska ske enligt 

samma princip som för de bolag som var med och startade Norra 

Nätdrift AB. 

 

*Redaktionella ändringar får göras i handlingarna*. 

Sammanfattning av ärendet 

Ljusdal Energi önskar bli delägare i Norra Nätdrift AB för att bli mindre 

sårbara och att kunna överlämna den virtuella driftcentralen vid behov 

(sjukdom och annan frånvaro). Det blir ett kostnadseffektivt stöd för 

elnätsdrift, en systemplattform för effektiv och modern elnätsdrift. Fokus 

ligger på kundnytta. 

 

*Bolagsjuristen hade trott att alla bolag skulle skriva på aktieägaravtalet 

samtidigt, och att man sedan går ur igen om man inte får godkänt från 

kommunfullmäktige. Det skulle underlätta hanteringen med aktieägaravtal, 

och även avsiktsförklaringen (som ju också måste skrivas om vid varje 

inträde av nytt bolag i aktieägaravtalet). Men i så fall blir det ett nytt 
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förfarande, samt att man skulle behöva lägga till skrivelse kring detta i 

aktieägaravtalet för att möjliggöra utträde efter beslut i kommunfullmäktige. 

 

Jäv  

 

Gunnar Eriksson (S), Jens Furuskog (SD) samt Henrik Karlström (SD) 

anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024 § 49 

Förslag till beslut 5 mars 2024 

Bilagor 5 mars 2024 

Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 27 

Yrkanden 

Solange Nordh (C): Bifall till kommunstyrelsens förlag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Solange Nordhs 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.      

 

Beslutsexpediering 

Ljusdal Energi 

Akt 
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§ 32 Dnr KS-00526/2023  

Översyn av tomtpriser i Ljusdals kommun 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Kommunens befintliga villatomter prissätts enligt följande: 

 
Ort  Gata  Pris  

Ljusdal  Museivägen  200 000 kronor 

 Slottegatan  125 000 kronor 

 Blåbärsstigen  125 000 kronor  

 Sköldvägen  150 000 kronor  

Färila  Älvvägen  130 000 kronor  

 Annbacksvägen  100 000 kronor  

 Torpvägen  80 000 kronor 

Tallåsen  Nyvägen (mindre)  50 000 kronor  

 Nyvägen (större)  60 000 kronor  

 Bäckebovägen  65 000 kronor  

Hybo  Jon-Orsvägen/  

 Nybyggarbacken (mindre)  45 000 kronor 

 Jon-Orsvägen/  

 Nybyggarbacken (större)  50 000 kronor  

 Högbackavägen  60 000 kronor  

Ramsjö  Holmsvedenvägen  50 000 kronor 

Los  Torgalsvägen  50 000 kronor 

 

 

2. Priserna inkluderar inte anslutningsavgifter till el, VA etc. utav avser  

    endast avstyckad tomt.          

Sammanfattning av ärendet 

Ljusdals kommun har avstyckade villatomter i flera av kommunens tätorter, 

flera av tomterna har funnits tillgängliga under en längre tid och tomt-

priserna har inte setts över sedan de styckades av. Detta ärende avser att gå 

igenom befintliga avstyckade villatomter och att sätta ett i dag aktuellt pris 

för tomterna. 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024 § 51 

Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 31 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 13 december 2023 

Tillgängliga tomter i Ljusdal 30 januari 2024 

Tillgängliga tomter i Färila 30 januari 2024 

Tillgängliga tomter i Tallåsen 30 januari 2024 

Tillgängliga tomter i Hybo 30 januari 2024 

Tillgängliga tomter i Holmsveden 30 januari 2024 

Tillgängliga tomter i Los 30 januari 2024 

Yrkanden 

Lena Svahn (S): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.      

 

Beslutsexpediering 

Samhällsserviceförvaltningen 

Akt 
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§ 33 Dnr KS-00061/2024  

Fastställande av avgift vid ansökan om att starta 
fristående förskola, fritidshem eller pedagogisk omsorg 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Avgiften för förskola och fritidshem fastställs till 25 000 kronor.  

 

2.  För utökning av verksamheten hos en tidigare godkänd huvudman 

 fastställs avgiften till 15 000 kronor. 

 

3.  För godkännande av pedagogisk omsorg fastställs avgiften till 10 000 

 kronor.  

 

4.  Avgiften indexuppräknas årligen. 

Sammanfattning av ärendet 

Utbildningsnämnden har skickat förslag på avgifter som ska tas ut vid 

ansökan om att starta fristående förskola, fritidshem eller pedagogisk 

omsorg. 

 

Den 1 januari 2019 trädde nya bestämmelser gällande fristående 

skolverksamheter i kraft. De nya bestämmelserna innebär att en mer 

omfattande prövning görs av den som ansöker om godkännande. Kommunen 

har enligt bestämmelserna rätt att ta ut en avgift för de kostnader som 

uppkommer i samband med prövningen.  

 

Kommunfullmäktige har tidigare inte fattat något beslut om avgifter för 

handläggning av ansökan.    

 

De nya bestämmelserna från den 1 januari 2019 gäller godkännande av 

huvudmän för fristående förskola eller fristående friliggande fritidshem 

enligt skollagen (2010:800). Huvudmannaskapet prövas därför utifrån nya 

och skarpare krav. Syftet med den utökade prövningen är att säkerställa att 

blivande huvudmän för fristående förskola eller fristående friliggande 

fritidshem har förutsättningar att bedriva en god verksamhet av hög kvalitet. 

 

Detta innebär att handläggningen i samband med en ansökan om att starta en 

fristående förskola eller ett fristående fritidshem ökat, särskilt då den nya 
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lednings- och ägarprövningen är omfattande. Bestämmelserna innebär att 

utbildningsnämnden kan ta ut en avgift motsvarande förvaltningens 

självkostnad av den sökande. Arbetets omfattning bedöms motivera en avgift 

på 25 000 kronor, vilket också ligger i linje med andra kommuners praxis. 

 

Ansökningar om att utöka verksamheten hos en tidigare godkänd huvudman 

innebär mindre handläggning, liksom eventuella ansökningar om att få starta 

pedagogisk omsorg. För sådana ärenden föreslås en avgift på 15 000 kronor 

respektive 10 000 kronor. För hantering av ansökningar om mindre 

justeringar i godkännandet föreslås ingen avgift. 

 

Avgiftens storlek föreslås ska indexuppräknas från 2024 års prisnivåer.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024, § 53 

Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 33 

Utbildningsnämndens protokoll 25 januari 2024, § 3 

Utbildningsförvaltningens förslag 1 februari 2024 

Yrkanden 

Henrik Estander (L): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Estanders 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.      

 

Beslutsexpediering 

Utbildningsnämnden 

Akt 
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§ 34 Dnr KS-00062/2024  

Fastställande av avgift vid prövning av elev i enlighet 
med förordningen (1991:1124) 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Avgiften för särskild prövning av elever fastställs till 500 kronor.  

Sammanfattning av ärendet 

Huvudmän för utbildning är skyldiga att tillhandahålla möjligheter till 

särskilt anordnad prövning för elever. Kommunen har enligt 

bestämmelserna, med vissa undantag, rätt att ta ut en avgift på maximalt 500 

kronor för de kostnader som uppkommer i samband med prövningen.  

 

Kommunfullmäktige har tidigare inte fattat något beslut om avgifter för 

särskilt anordnad prövning. 

 

Reglerna för prövning för betyg framgår av Skollagen, riksdagens 

förordningar och Skolverkets allmänna råd om betyg och prövning. 

 

Elever kan begära särskild prövning för betyg av huvudmannen för en 

utbildning. En prövning är en bedömning av en persons kunskaper i 

förhållande till de betygskriterier som finns i kursplaner eller ämnesplaner. 

Den som genomgår en prövning får ett betyg i det specifika ämne eller den 

specifika kurs som prövningen avser.  

 

En prövning gäller alltid för 

• ett helt ämne i grundskolan eller specialskolan, 

• en hel kurs eller ett helt grundskoleämne i gymnasieskolan, 

 eller 

• en hel kurs eller delkurs inom Komvux. 

 

Huvudmannen får ta ut en avgift på högst 500 kronor av den som vill göra en 

prövning i grundskolan, gymnasieskolan eller Komvux, utifrån vad som 

anges i Förordning (1991:1124) om avgifter för prövning inom skolväsendet. 

Avgiften tillfaller huvudmannen. 

 

Avgiften kommer att utvärderas om ett år.  
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024, § 54 

Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 34 

Utbildningsnämndens protokoll 25 januari 2024, § 2 

Utbildningsförvaltningens förslag 1 februari 2024 

Yrkanden 

Henrik Estander (L): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Estanders 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.      

 

Beslutsexpediering 

Utbildningsnämnden 

Akt 
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§ 35 Dnr KS-00271/2019  

Motion från Tommy Olsson (C) gällande riktlinjer för 
gåvor till kommunen 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Motionen anses besvarad.   

Sammanfattning av ärendet 

Tommy Olsson (C) har lämnat en motion till kommunen gällande riktlinjer 

för gåvor. 

 

I motionen skriver han: 

 

"Kommunen blir ju ibland ägare till gåvor från privatpersoner eller från olika 

föreningar och organisationer som av olika anledningar inte har några 

aktiviteter för tillfället. 

 

På detta sätt kan kommunen bli förvaltare av gåvor och som kan bli föremål 

för försäljning. Frågan som kommunen fick angående Fågelsjöhästen visar 

att det finns intressen som är villiga att betala ansenliga summor för vissa 

saker." 

 

Tommy Olsson yrkar att Ljusdals kommun upprättar ett dokument om hur 

denna typ av försäljning ska genomföras och att principen ska vara att inte 

sälja ut något som har en uttalad plats och syfte med gåvan från givaren. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 30 september 2019, § 112 att skicka 

motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade motionen till kommunchefen för yttrande. 

 

Förre kommunchefen föreslog att motionen ska anses vara besvarad med 

tilläggsbeslutet att huvudregel ska vara att gåvor inte ska försäljas. Därmed 

blir beslutsprotokollet det efterfrågade dokumentet. Innebörden av beslutet 

är att det krävs politiskt beslut med särskild motivering för att huvudregeln 

inte ska gälla.   
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Kommunstyrelsens ordförande föreslog: 

1. Motionen anses besvarad. 

2. Huvudregeln är att gåvor inte ska försäljas.   

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 25 augusti 2022, § 111 att lägga 

till ytterligare en beslutspunkt:  

 

3. Beslutet i punkt 2 ska införas i policy.   

 

Kommunstyrelsen beslutade 8 september 2022, § 155 att återremittera 

ärendet. 

 

Kommunstyrelsen skickade motionen till samhällsservicenämnden för 

yttrande. 

 

Samhällsservicenämnden skriver i sitt yttrande: 

”I enlighet med tidigare beslutad kommunal konstpolicy (antagen i 

kommunfullmäktige 25 september 2023 § 102 ) ska erbjudanden om 

donationer till kommunen i form av konstverk/konstföremål beslutas 

politiskt i samhällsservicenämnden. Hänsyn ska då tas till donationens 

ändamål, eventuella villkor samt lämpligheten i att ta emot donationen. 

Donationen ska inte medföra krav på motprestation från Ljusdals kommun, 

och vid bedömning av mottagande ska särskild vikt läggas vi konstnärens 

och/eller konstverkets anknytning till kommunen. Eventuell försäljning av 

tidigare donerade konstverk till Ljusdals kommun är inte aktuellt. 

 

Andra typer av eventuella donationer till Ljusdals kommun (förutom 

konstverk/konstföremål) faller inte inom ramen för nämndens 

ansvarsområde och behandlas därför inte i nämndens remissyttrande.”

   

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att 

kommunstyrelsen 8 september 2022 beslutade att återremittera ärendet.  

 

Kommunstyrelsen skickade motionen till samhällsservicenämnden för 

yttrande. 

 

Samhällsservicenämnden skriver i sitt yttrande att i ”enlighet med tidigare 

beslutad kommunal konstpolicy, antagen i kommunfullmäktige 25 september 

2023, ska erbjudanden om donationer i form av konstverk/konstföremål 

beslutas politiskt i samhällsservicenämnden. Hänsyn ska då tas till 

donationens ändamål, eventuella villkor samt lämpligheten i att ta emot 

donationen. 
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Donationen ska inte medföra krav på motprestation från Ljusdals kommun, 

och vid bedömning av mottagande ska särskild vikt läggas vid konstnärens 

och/eller konstverkets anknytning till kommunen. 

 

Eventuell försäljning av tidigare donerade konstverk/konstföremål till 

Ljusdals kommun är inte aktuellt.” 

 

Därmed föreslås att motionen ska anses vara besvarad.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024, § 61 

Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 35 

Förslag till beslut 4 januari 2024 

Yttrande från samhällsservicenämnden 19 december 2023, § 148 

Kommunstyrelsens protokoll 8 september 2022, 155 

Yttrande från förre kommunchefen 2 augusti 2022 

Kommunfullmäktiges protokoll 30 september 2019, § 112 

Motion från Tommy Olsson (C) 12 september 2019 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.      

 

Beslutsexpediering 

Motionären 

Akt 
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§ 36 Dnr KS-00388/2023  

Motion från Kristoffer Kavallin (MP) om utveckling av 
Ljusdals vattentorn som besöksmål 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Motionen avslås.  

Sammanfattning av ärendet 

Kristoffer Kavallin (MP) har lämnat en motion om utveckling om Ljusdals 

vattentorn som besöksmål.  

 

I motionen skriver han: 

 

"Ljusdals vattentorn är ett fantastiskt vackert landmärke med högt 

kulturhistoriskt värde. 1914 fick Ljusdal köpingsrättigheter och då öppnades 

möjligheten att investera i infrastruktur och säkra friskt vatten åt 

kommunmedborgarna. 

 

1915 anlitades arkitekten Cyrillus Johansson att rita vattentornet som sedan 

uppfördes och färdigställdes 1917 mitt i en period starkt präglad av första 

världskrigets mörker och umbäranden. 

 

I mycket stark kontrast till detta mörker stod vattentornet! Med en kvarts 

miljon tegelstenar, speciell murningsteknik, smyckat med olika tecken, 

blinderingar och en vacker tornlanternin högst upp på det 30 meter höga 

tornet blev detta en triumferande symbol för framåtanda. 

 

Redan från början var tornet tänkt som en utsiktsplats där besökare mot en 

kostnad av 25 öre kunde gå upp och beundra vattenkroppar som Ljusnan, 

Växnan, Kyrksjön, en mängd bekanta bergstoppar och utsikten över hela vår 

fantastiska dalgång. 

 

Tornet är för oss i miljöpartiet en självklar symbol för friskt vatten, hälsa och 

den framåtanda som präglat vår bygd och vi tycker att det är hög tid att det 

uppmärksammas mer och att fler får möjlighet att ta del av denna juvel! 

 

Vi vill att vattentornet ska utvecklas som besöksmål, kanske i kommunal 

regi, eller kanske i samarbete med aktörer som till exempel Ljusdalsbygdens 
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museum eller Länsmuseet. Vi vill också att utsikten från vattentornet med 

digital teknik ska bli tillgänglig för alla. Rörelsehinder, trötta ben eller 

boende på annan ort ska inte vara något hinder för att ta del av utsikten!" 

 

Kristoffer Kavallin vill att kommunfullmäktige ger kommundirektören i 

uppdrag att 

• utveckla vattentornet som besöksmål 

• göra utsikten från vattentornet tillgänglig via webben. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 109 att skicka 

motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade motionen för yttrande till verksamheten för 

strategisk och hållbar utveckling (VISHNU). 

 

VISHNU skriver i sitt yttrande att: 

”VISHNU har utrett detta förslag och återkommit med några svar på vilka 

för- och nackdelar denna utveckling skulle innebära.    

Att utveckla vattentornet som besöksmål kan ha en positiv inflytande på: 

• Besökare som passerar genom Ljusdal på väg till fjällen väljer att 

 stanna längre i köpingen för att besöka vattentornet vilket i sin tur kan 

 gynna det lokala näringslivet och besöksnäringen. 

• Besökare/turister som besöker och vistas i närliggande orter i 

 kommunen väljer att komma till Ljusdal för att besöka vattentornet, 

 vilket leder till att fler besökare upptäcker Ljusdal.  

• Möjligheten att använda sig av digital teknik/webbkamera från 

 vattentornet ger besökare och lokalbefolkning med olika rörelse-

 svårigheter möjlighet att få lika möjligheter att uppleva unika vyer 

 under alla årstider och under olika väderförhållanden. 

• Vattentornet som besöksmål kan ge ett lyft till köpingen, öka 

 möjligheten för lokalbefolkningen att njuta av nya vyer över Ljusdal 

 och andra närliggande delar av köpingen och dela dessa med andra, 

 vilket kan ha en positiv effekt för att stärka stoltheten hos 

 kommuninvånarna som fungerar som ambassadörer för Ljusdal och 

 Ljusdals kommun. 

 

Att utveckla vattentornet som besöksmål skulle innebära ett behov av att 

tillföra relativt stora resurser i form av att: 

• Genomföra en brand- och säkerhetsutredning av vattentornet.  

• Anskaffa skyltar med brand- och säkerhetsinformation samt skyltar  

 med regler och rutiner för besök av vattentornet. 

• Bemanning under tider då vattentornet ska vara tillgängligt för 

 allmänheten och besökare under vissa perioder/tillfällen. 
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• Inköp av den digitala tekniken/webbkameran och dess underhåll. 

• Tillstånd för installation och användning av den digitala tekniken. 

• Installation och underhåll av den digitala tekniken. 

 

Befintliga och möjliga risker med utvecklingen av vattentornet som 

besöksmål 

• Utrymningsmöjligheterna uppfyller inte säkerhetskraven och 

 användandet skulle sannolikt kräva omfattande ombyggnation. 

• Driften av gatan och bristen på parkeringsplatser intill tornet är 

 begränsad och då vattentornet ligger på ett kulturreservat finns få 

 möjligheter till åtgärder. 

• Sannolikt får kommunen inte tillstånd för installation och användning 

 av den digitala tekniken/webbkameran då det motsvarar extern 

 kameraövervakning, något som oftast kräver speciella skäl för 

 godkännande.  

• Digitaliseringssamordnare på Ljusdals kommun rekommenderar inte 

 att ha en webbkamera med livestream installerad på Ljusdals 

 vattentorn. 

 

Förslag på andra åtgärder för att göra vattentornet tillgänglig för besökare: 

• Göra vattentornet tillgänglig för besökare och invånare vid speciella 

 tillfällen, till exempel i samarbete med Ljusdalsbygdens museum. 

• Göra en film/video på in- och utsidan av vattentornet, samt på vyer 

 från vattentornet som kan användas på olika kommunala 

 kommunikationsplattformar.             

 

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att Ljusdals 

Vattentorn är en fantastiskt fin byggnad, men att utveckla vattentornet som 

besöksmål skulle innebära stora behov att tillföra relativt stora resurser. 

 

Man behöver bland annat genomföra en brand- och säkerhetsutredning och 

ha bemanning under tider då vattentornet ska vara tillgängligt. 

 

Det föreslagna inköpet av den digitala tekniken/webbkameran och dess 

underhåll, motsvarar extern kameraövervakning och kräver speciella skäl för 

godkännande. 

 

Även underhåll av tekniken kräver personal. Parkeringsplatserna intill tornet 

är begränsade och då vattentornet ligger på ett kulturreservat finns få 

möjligheter till åtgärder. 

 

Även invändigt skulle trappor med mera behöva ses över och åtgärdas, för 

att undvika olika olyckor som kan uppstå. 
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Därmed föreslås att motionen avslås.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024, § 63 

Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 37 

Förslag till beslut 26 januari 2024 

Yttrande från kommunstyrelseförvaltningen 16 januari 2024 

Kommunfullmäktiges protokoll 25 september 2023 

Motion från Kristoffer Kavallin (MP) 28 augusti 2023 

Yrkanden 

Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till punkt två i motionen- utsikten från 

vattentornet ska göras tillgänglig via webben. 

 

Maria Molin (M) och Lena Svahn (S): Avslag på Kristoffer Kavallins 

yrkande.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Kristoffer Kavallins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar bifalla 

kommunstyrelsens förslag att avslå motionen.     

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 37 Dnr KS-00199/2022  

Medborgarförslag med önskemål om inrättande av 
ungdomsråd 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Medborgarförslaget bifalles såtillvida att kommundirektören får i uppdrag 

 att se över organisation och kostnad för ett råd.    

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om inrättande av ungdomsråd har 

inkommit. 

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"Kommunalt ungdomsråd, där ungdomar skulle ha möjlighet att regelbundet 

samlas för att diskutera och framföra idéer och förslag angående kommunala 

intressen. 

 

Rådet skulle vara mycket gynnsamt för att öka ungdomars involvering och 

därmed intresse för politik. Detta skulle kunna genomföras genom att 

marknadsföra idén via bibliotekets sociala media för att finna och notera 

intresse. Sedan skulle en tid för första möte kunna bestämmas och planeras. 

Jag skulle gärna volontera för att vara ordförande eller sekreterare." 

 

Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 118 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning.  

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget för yttrande till 

verksamheten för strategisk och hållbar utveckling (VISHNU). 

VISHNU skriver i sitt yttrande: 

 

”VISHNU anser att frågor om hur barn och unga ska ges inflytande för att 

kunna påverka och bli delaktiga i beslut som påverkar dem är viktiga. Barn 

och unga är prioriterade i kommunens mål och uppdrag. VISHNU anser att 

ett ungdomsråd bör inrättas i Ljusdals kommun.      

 

Förutom ungas möjlighet att påverka samhället är även syftet med ett 

ungdomsråd att skapa en plattform för dialog mellan de centrala politikerna 
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och ungdomar, för detta krävs ett engagemang och tid från kommunstyrelsen 

och andra förtroendevalda. 

 

Målgruppen för ungdomsrådet bör vara ungdomar i högstadiet och 

gymnasiet.” 

            

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att möjligheten att 

kunna påverka och bli delaktiga i beslut som påverkar barn och unga är 

prioriterat i kommunens mål och uppdrag. 

 

Förutom ungas möjlighet att påverka samhället, är syftet med ett 

ungdomsråd att skapa en plattform för dialog mellan ungdomar och politik. 

 

Främst för att främja ungdomars delaktighet, engagemang och demokratiskt 

inflytande i kommunala frågor och för att öka samverkan mellan unga i 

kommunen. Rådet bör förslagsvis rikta sig till ungdomar i högstadiet och 

gymnasiet.  

 

Kommundirektören får i uppdrag att ta fram förslag på hur ett ungdomsråd 

kan inrättas och kostnad för att driva ett ungdomsråd. 

 

Därmed anser jag att medborgarförslaget ska bifallas.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024, § 64 

Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 38 

Förslag till beslut 30 januari 2024 

Yttrande från VISHNU 16 november 2023 

Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 118 

Medborgarförslag 3 juni 2022 

Yrkanden 

Jonas Rask Samuelsson (C), Lena Svahn (S), Marit Holmstrand (S), Kristina 

Michelson (S) och Anna-Karin Zachrisson (C): Bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP): Bifall till 

medborgarförslaget.  
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Propositionsordning 

Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunfull-

mäktige bifaller Jonas Rask-Samuelssons m fl yrkande.  

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för Jonas Rask-Samuelssons m fl yrkande, Nej-röst för Kristoffer 

Kavallins m fl yrkande.  

Omröstningsresultat 

Med 35 Ja-röster mot 5 Nej-röster, 1 avstår från att rösta, har 

kommunfullmäktige beslutat att bifalla Jonas Rask-Samuelssons m fl 

yrkande. 

 

Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 

(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Walle 

Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Annelie Wallberg (S), Pernilla Färlin (M), 

Maria Molin (M), Lars Molin (M), Kennet Hedman (M), Thomas Evensson 

(M), Stefan Bergen (M), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 

Zachrisson (C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Henrik Estander 

(L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd (LB), Marie-Louise 

Hellström (LB), Marie Mill (LB), Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog 

(SD), Sven Persson (SD), Magnus Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), 

Magnus Nyholm (SD) och Roger Kastman (KD) röstar Ja. 

 

Lennart Canskog (S), Gunnar Eriksson (S), Pia Hedblom (V), Kristoffer 

Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) röstar Nej. 

 

Kiki Furstedt (V) avstår från att rösta.    

Reservationer 

Kristoffer Kavallin (MP) reserverar sig mot beslutet.  

 

Beslutsexpediering 

Förslagsställaren 

Akt 

Kommundirektören för verkställande 
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§ 38 Dnr KS-00277/2022  

Medborgarförslag om läromedel till högstadiet i 
Ljusdals kommun 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget anses besvarat.          

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål läromedel till högstadiet i Ljusdals 

kommun har inkommit till kommunfullmäktige. 

 

Förslagsställaren vill att kommunfullmäktige beslutar att ge ett riktat bidrag 

på 2 miljoner kronor som viks för läroböcker till högstadiet (årskurs 7-9) och 

fördelas utifrån elevantal till samtliga kommunala högstadieskolor i 

kommunen. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 123 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till utbildningsnämnden för 

yttrande. 

 

Utbildningsnämnden föreslår att medborgarförslaget avslås. 

 

I sitt yttrande skriver nämnden att utbildningsförvaltningen ställer sig positiv 

till bidrag för läromedel men inte enbart till läroböcker.  

 

Utbildningsförvaltningen behöver göra pedagogiska överväganden där 

skolans personal fokuserar på undervisningstekniker och elevernas kritiska 

tänkande och problemlösningsförmåga snarare än att enbart förlita sig på ett 

specifikt läromedel.  

 

Utbildningsförvaltningen ser inte en likvärdighet i att ge högstadieskolorna i 

Ljusdals kommun ett riktat bidrag på 2 miljoner kronor för läroböcker utan 

vill värna om en likvärdighet mellan stadier. Skolenheternas bedömning av 

de befintliga läromedlen för alla elever behöver ses över och inte enbart 

högstadieelevernas behov.                   
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Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att 

medborgarförslaget om ett riktat bidrag till högstadiet i Ljusdals kommun 

inkom 26 september 2022 till kommunfullmäktige, med ett förslag om att 2 

miljoner kronor skulle avsättas för inköp av läroböcker. 

 

Framtid Ljusdal har under 2023 med riktat bidrag köpt in läromedel, till 

grund- och gymnasieskola för 2 miljoner kronor, vilket vi vet har varit 

mycket uppskattat. 

 

Förslagsställaren önskade att denna summa enbart skulle gälla högstadiet, 

men eftersom man även tagit del av nya läromedel, har förslaget delvis 

beviljats. 

 

Därför föreslås medborgarförslaget ska anses vara besvarat.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024, § 65 

Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 39 

Förslag till beslut 30 januari 2024 

Yttrande från utbildningsnämnden 2 maj 2023 

Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 123 

Medborgarförslag 14 september 2022 

Yrkanden 

Jonas Rask Samuelsson (C): Bifall till medborgarförslaget.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Jonas Rask Samuelssons 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag.      

 

Beslutsexpediering 

Förslagsställare 

Akt 
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§ 39 Dnr KS-00330/2023  

Medborgarförslag med önskemål om röjning av sly 
längs Ljusnan mellan Ljusdal och Järvsö 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget avslås.          

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om röjning av sly längs Ljusnan mellan 

Ljusdal och Järvsö har inlämnats.  

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"När man kommer från Järvsö mot Ljusdal ser man inte mycket av vad 

Ljusdal har att visa upp. 

 

Om man kunde röja och fälla träd mellan Rv 83 och älven, skulle det bli 

bästa reklamen att besöka även Ljusdal. Det är ju väldigt fint ända från 

golfbanan till älvbron. 

 

Även om det är privat mark, borde det gå att komma överens om att 

åtminstone glesa ur träden rejält så det syns emellan stammarna. Sly blir väl 

markägarna bara glada om det försvinner. Tänk att få visa upp golfbanan, 

Älvvallen, Folkparken, Hembygdsgården, koloniområdet, med mera." 

 

Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, §  att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till kommunekologen och 

till samhällsservicenämnden för yttrande. 

 

Kommunekologen skriver i sitt yttrande att det i medborgarförslaget uttrycks 

väldigt diffust vilka områden som önskas röjas. Hela sträckan från älvbron 

ner till golfbanan är väldigt lång och många markägare blir inblandade i 

ärendet då detta är privat mark. Det är även tveksamt om en röjning skulle ge 

en ökad syn över Ljusnan och Ljusdal hela vägen ner till golfbanan då 

avståndet mellan riksväg 83 och Ljusnan är ganska långt på sträckan 
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nedanför Folkparken. Troligtvis kan röjningen endast nå den önskade 

effekten på sträckan från Folkparken och uppåt.  

 

De områden som röjs kommer kräva underhåll i framtiden i form av fler 

röjningar. Detta förutsätter att pengar och arbetskraft finns för ändamålet i 

framtiden för att sly och buskage inte ska växa upp igen.  

 

Längs denna sträcka i Ljusnans kanter har den invasiva växten videkornell 

fått fäste på flera ställen. Det bör säkerställas att en röjning inte ger denna 

växt utrymme att sprida sig om annat sly och buskage tas bort. Om det 

beslutas att en röjning ska genomföras måste en översiktlig inventering ske i 

området för att säkerställa att videkornell inte kommer gynnas av röjningen.  

 

I övrigt görs bedömningen att växt- och djurlivet inte blir påverkade negativt 

i någon större utsträckning om en röjning genomförs på den övre sträckan. 

En kantzon mot vattnet måste dock lämnas för att bevara den biologiska 

mångfalden samt viktiga markkemiska processer.  

 

Samhällsservicenämnden skriver i sitt yttrande att det föreslagna området 

består av ett stort antal privata fastigheter med omväxlande skogs- och 

åkermark. Då kommunen inte har någon rådighet över dessa markområden och 

heller inte äger någon egen mark i det föreslagna området föreslår samhälls-

servicenämnden att medborgarförslaget avslås, utifrån att kommunen inte har 

vare sig förutsättningar eller mandat att utföra föreslagna åtgärder.           

 

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att det föreslagna 

området består av ett stort antal privata fastigheter med omväxlande skogs- 

och åkermark.  

 

Kommunen har inte rådighet över dessa markområden och äger inte heller 

någon egen mark inom det föreslagna området, och har då inte heller något 

mandat för att utföra föreslagna åtgärder. 

 

Därmed föreslås att medborgarförslaget ska avslås. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024, § 66 

Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 40 

Förslag till beslut 30 januari 2024 

Yttrande från utbildningsnämnden 27 april 2023, § 40 

Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 123 

Medborgarförslag 14 september 2022 
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Yrkanden 

Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 

Kavallins yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.      

 

Beslutsexpediering 
Förslagsställaren 

Akt 
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§ 40 Dnr KS-00416/2023  

Medborgarförslag om cykelväg längs Dellenbanan 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget avslås.     

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om cykelväg längs Dellenbanan har 

inkommit. 

 

Förslagsställaren skriver 

 

"Dellenbanan är en lokal skatt, och vi bör bevara den - men ibland betyder 

"bevara" att man ändrar funktionen lite för att bättre passa nutidens behov. 

 

I dagsläget används Dellenbanan sporadiskt för dressiner, främst uthyrda 

från Delsbo station men det finns även ett mindre antal privatägda dressiner. 

Det är bra att banan används och hålls ren, men med relativt enkla medel 

skulle den kunna användas långt mycket mer, av fler personer, och ha större 

samhällsnytta. 

 

I många delar av Sverige och världen har man gjort om gamla järnvägsspår 

till gång- och cykelvägar (se till exempel "Rails to Trails"-projekten i USA). 

Kostnaden är inte särskilt hög och innebär att man tillgängliggör upplevelsen 

för många fler. 

 

Om Ljusdals kommun skulle kunna gå före och göra om sträckan 

Gryttjesbo-Hybo till en gång- och cykelväg, ihopkopplad med det befintliga 

cykelnätet som dels går till Järvsö, dels till Ljusdals centrum, så skulle 

många kunna cykelpendla den sträckan, förutom de turister som kanske 

lockas testa längre cykelsträckor. 

 

I första hand bör man se över möjligheten att kombinera gång- och 

cykelvägen med den befintliga rälsen (lägga ner grus mellan rälsen eller 

liknande), i andra hand undersöka om rälsen bör tas bort och ersättas med en 

gång- och cykelväg.” 
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Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 122 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 

för yttrande. 

 

Samhällsservicenämnden skriver i sitt yttrande att järnvägsspåret samt 

banvallen längs Dellenbanan ägs av Trafikverket och nyttjas för närvarande 

för turistverksamhet med bland annat dressincykling längs spåret i 

föreningen Dellenbanans Vänners regi. Ljusdals kommun äger ingen mark 

längs Dellenbanan och har således heller ingen rådighet över markområden 

intill banvallen längs den föreslagna sträckan. 

 

I grunden ställer sig nämnden positiv till andemeningen i 

medborgarförslaget. Ljusdals kommun har under ett antal år arbetat aktivt 

för att utveckla möjligheterna till cykling i olika former och ser gärna en 

fortsatt utveckling av möjligheterna till cykel och vandring i Ljusdals 

kommun.  

 

Utifrån detta föreslår samhällsservicenämnden att medborgarförslaget ska 

bifallas.           

 

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att Ljusdals 

kommun i grunden ställer sig positiv till medborgarförslaget då vi under ett 

antal år arbetat aktivt för att utveckla cykling i olika former i kommunen. 

 

Men problemet här är att järnvägsspåret samt banvallen ägs av Trafikverket 

och för närvarande nyttjas för turistverksamhet med bland annat 

dressincykling längs spåret, i Dellenbanans Vänners regi. 

 

Ljusdals kommun äger ingen mark längs Dellenbanan och har då heller inte 

rådighet över markområden intill banvallen längs den föreslagna sträckan. 

 

Därmed föreslås att medborgarförslaget ska avslås.   

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024, § 67 

Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 41 

Förslag till beslut 4 januari 2024 

Yttrande från samhällsservicenämnden 21 december 2023 

Kommunfullmäktiges protokoll 25 september 2023, § 122 

Medborgarförslag 21 september 2023 
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Yrkanden 

Jonas Rask Samuelsson (C) och Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till 

medborgarförslaget.  

Propositionsordning 

Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot Jonas Rask Samuelssons 

m fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Omröstning begärs 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för kommunstyrelsens förslag, Nej-röst för Jonas Rask Samuelssons 

m fl yrkande.  

Omröstningsresultat 

Med 31 Ja-röster mot 8 Nej-röster, två avstår från att rösta, har 

kommunfullmäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens förslag. 

 

Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 

(S), Irène Jonsson (S), Kristina Michelson (S), Walle Olsson (S), Maria 

Fernmalm (S), Lennart Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Pernilla Färlin 

(M), Maria Molin (M), Lars Molin (M), Thomas Evensson (M), Ulf Nyman 

(M), Stefan Bergen (M), Henrik Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil 

Skoog (L), Fredrik Röjd (LB), Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie 

Forslin (LB), Marie Mill (LB), Karin Jansson (MP), Henrik Karlström (SD), 

Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), Magnus Florkölen (-), Thomas 

Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och Roger Kastman (KD) röstar Ja. 

 

Gunnar Eriksson (S), Jonas Rask Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson 

(C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Kiki Furstedt (V), Pia 

Hedblom (V) och Kristoffer Kavallin (MP) röstar Nej. 

 

Kristoffer Hansson (S) och Kennet Hedman (M) avstår från att rösta. 
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Reservationer 

Jonas Rask Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C), Solange Nordh (C), 

William Våhlberg (C), Kiki Furstedt (V), Pia Hedblom (V) och Kristoffer 

Kavallin (MP) reserverar sig mot beslutet.      

 

Beslutsexpediering 
Förslagsställaren 

Akt 
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§ 41 Dnr KS-00124/2024  

Fråga till kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin 
(M) från Marit Holmstrand (S) om timmerterminalen i 
Ljusdal. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Frågan anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Marit Holmstrand (S) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande 

Pernilla Färlin (M) om timmerterminalen. 

 

”Arbetet med Östernäsområdet och omlastningsterminalen i Ljusdal, har 

pågått i många år. Timmeromlastningen vid bangårdsområdet, har varit 

föremål för många diskussioner och synpunkter genom åren, både när det 

gäller privatpersoner och politiska grupperingar.  

 

Utvecklingen av bostadsbyggande på Östernäsområdet är avhängigt att 

omlastningen flyttas från nuvarande område vilket är klassat som riksintresse 

och ägs av Trafikverket. Det har varit ett aktivt sökande efter lämplig plats 

för omlastningen och det som alla parter kunde enas kring, var Kläppa, söder 

om nuvarande plats. Marken ägdes av Golfklubben som i tidigt stadium inte 

var intresserade att avyttra marken, av hänsyn till golfbanan som man ansåg 

skulle tappa status.  

 

Under åren 2021 och 2022 inleddes förhandlingar med klubben. 

Kommunchef Nicklas Bremefors och undertecknad, dåvarande KSO, 

initierade till samtal och tillsammans hittade vi lösningar som ledde till att 

kommunen kunde förvärva aktuella markområden.  

 

Vid kommunstyrelsens möte i januari 2023 beslutades att kommunen skulle 

köpa fastigheterna Kläppa 3:8 och Kläppa 3:9, för sammanlagt 2 miljoner 

kronor.  

 

Min fråga till kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin är:  

Vad har hänt med arbetet kring förberedelser av att flytta terminalen sedan 

dess?  

Vilka initiativ har du tagit för att ärendet inte ska tappa fart? 
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Det är många parter inblandade. Finns det en arbetsgrupp som kontinuerligt 

arbetar med frågan?” 

 

Pernilla Färlin svarar att arbetet fortlöper för att kommunen ska komma 

framåt så fort som möjligt. Det finns ett möte mellan kommunen och 

terminalaktörerna inplanerat till 16 april 2024. Det finns en arbetsgrupp med 

medlemmar från de båda terminalerna, trafikverket och kommunen. Till den 

kopplas en styrgrupp med högre tjänstemän.  

Beslutsunderlag 

Fråga ställd den 18 mars 2024      

Propositionsordning 

Ordföranden frågar kommunfullmäktige om frågan kan anses besvarad. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.      

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 42 Dnr KS-00127/2024  

Avsägelse från Anna-Karin Zachrisson (C) gällande 
uppdraget som ersättare i arbetsmarknads- och 
socialnämnden 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Anna-Karin Zachrisson (C) beviljas entledigande från sitt uppdrag som 

 ersättare i arbetsmarknads- och socialnämnden. 

 

2.  Solange Nordh (C) väljs till ersättare i arbetsmarknads- och 

 socialnämnden. 

 

3.  Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  

Sammanfattning av ärendet 

Anna-Karin Zachrisson (C) avsäger sig sitt uppdrag som ersättare i 

arbetsmarknads- och socialnämnden. 

 

Ordföranden frågar om avsägelsen kan beviljas. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse 21 mars 2024      

 

Yrkanden 

 

Solange Nordh (C): Solange Nordh (C) väljs till ny ersättare i 

arbetsmarknads- och socialnämnden. 

Propositionsordning 

Ordförande frågar om Solange Nordh (C) kan väljas till ny ersättare i 

arbetsmarknads- och socialnämnden. Ordförande finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.     

 

Beslutsexpediering: Kommunkansliet, Anna-Karin Zachrisson, Solange 

Nordh, ASN, Förtroendemannaregister, Lön Hälsingland, Akt 
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Datum 


2024-03-25 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


 
Plats och tid Ljusdalssalen, måndagen den 25 mars 2024 klockan 18:00-20:40 


Beslutande Ledamöter 


Annelie Wallberg (S), Ordförande 


Eva-Marie Forslin (LB), 1:e vice ordförande 


Thomas Evensson (M), 2:e vice ordförande 


Pernilla Färlin (M) 


Maria Molin (M) 


Lars Molin (M) 


Kennet Hedman (M) 


Ulf Nyman (M) 


Stefan Bergen (M) tjänstgörande ersättare för Carina Bergen (M) 


Jonas Rask Samuelsson (C) 


Anna-Karin Zachrisson (C) 


Solange Nordh (C) 


William Våhlberg (C) 


Henrik Estander (L) 


Maud Jonsson (L) 


Bertil Skoog (L) 


Roger Kastman (KD) 


Marit Holmstrand (S) 


Ove Schönning (S) 


Lena Svahn (S) 


Sawsan Ghazal (S) 


Iréne Jonsson (S) 


Kristoffer Hansson (S) 


Kristina Michelson (S) 


Walle Olsson (S) 


Maria Fernmalm (S) 


Lennart Canskog (S) 


Gunnar Eriksson (S) 


Kiki Furstedt (V) 


Pia Hedblom (V) tjänstgörande ersättare för Oscar Löfgren (V) 


Kristoffer Kavallin (MP) 


Karin Jansson (MP) 


Henrik Karlström (SD) 


Jens Furuskog (SD) 


Sven Persson (SD) 


Magnus Florkölen (-) 


Thomas Svensk (SD) 


Magnus Nyholm (SD) 


Fredrik Röjd (LB) 


Marie Mill (LB) tjänstgörande ersättare för Jonny Mill (LB) 


Marie-Louise Hellström (LB) 
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Övriga deltagare Kjell Israelsson (M), ej tjänstgörande ersättare, § 29-42 


Barbro Andin Mattsson (C), ej tjänstgörande ersättare, § 29-42 


Jan Nordlinder (S), ej tjänstgörande ersättare, § 29-42 


Aden Musdaf Mubarak (S), ej tjänstgörande ersättare, § 29-42 


Torsten Hellström (LB), ej tjänstgörande ersättare, § 29-42 


Sigurd Mattsson (-),ej tjänstgörande ersättare, § 29-42 


Åsa Älander, nämndsekreterare 


 
Justerare Solange Nordh och Ulf Nyman 


Justeringens plats och tid Kommunkansliet, Kommunhuset, Ljusdal, 2024-04-03 (via digital signering) 
 


Underskrifter 


 Sekreterare 


  
Paragrafer §§ 29-42 


 Åsa Älander   


 Ordförande 


   


 Annelie Wallberg   


 Justerare 


   


 Solange Nordh (C) och Ulf Nyman (M)   
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ANSLAGSBEVIS 


 


Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 


Forum Kommunfullmäktige 


Sammanträdesdatum 2024-03-25 


Datum för anslags upprättande 2024-04-04 


Datum för anslags nedtagande 2024-04-25 


Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 


Underskrift 


  


 Åsa Älander  
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Kungörelse av sammanträdet  


 


Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 15 mars 2024. 


Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 15 mars 2024 i 


enlighet med kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar 


enhälligt att sammanträdet är i laga ordning kungjort.  


 


Ordföranden frågar om ej kungjorda men till dagens sammanträde anmälda 


fyra frågor, ett tillbakadragande av motion och en avsägelse får upptas på 


dagordningen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Meddelanden 


 


Samhällsservicenämnden har 2024-02-20, § 12 beslutat att avslå ett 


medborgarförslag om allmän hundrastgård. Dnr SSN 00238/2023. 


 


Allmänhetens frågestund  
 


Inga frågor ställs.  


 


Ledamöternas korta frågor  


 


Lena Svahn (S) ställer en fråga om skolval i samband med EU-valet. 


Utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander (L) svarar på frågan. 


 


Lena Svahn (S) ställer en fråga om omsorgsnämndens prognos per februari. 


Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) svarar på frågan. 


 


Lena Svahn (S) ställer en fråga om Färila skola. 


Utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander (L) svarar på frågan. 


 


Jonas Rask Samuelsson (C) ställer en fråga om den politiska inriktningen för 


energipolitiken. 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan.  


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


5(37) 


Datum 


2024-03-25 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 31 Dnr KS-00086/2024 
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§ 39 Dnr KS-00330/2023 
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§ 40 Dnr KS-00416/2023 
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§ 41 Dnr KS-00124/2024 
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Holmstrand (S) om timmerterminalen i Ljusdal. Svar ......................................... 35 
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§ 29 Dnr KS-00004/2024  


Information från valnämndens ordförande om en säker 
och trovärdig valprocess 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


Legitimiteten för demokratiska val bygger på att valprocessen går rätt till, att 


valresultaten inte bygger på valfusk eller att andra brister i valets 


genomförande förekommer.  


 


Valnämndens ordförande Kennet Hedman (M) och valnämndens ersättare 


Solange Nordh (C) informerar om hur valnämnden arbetar för att säkerställa 


att valprocessen i vår kommun blir säker och trovärdig.            


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 15 mars 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar fullmäktige om informationen kan noteras till 


protokollet. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.   


 


Beslutsexpediering 


Akt    
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§ 30 Dnr KS-00095/2024  


Fyllnadsval av ersättare i omsorgsnämnden efter Stina 
Larsson (C)  


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Barbro Andin Mattsson (C) väljs till ersättare i omsorgsnämnden. 


 


2. Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  


Sammanfattning av ärendet 


Stina Larsson (C) har beviljats entledigande från sitt uppdrag som ersättare i 


omsorgsnämnden. 


 


Fyllnadsval ska därför göras. 


 


Solange Nordh (C): Barbro Andin Mattsson (C) väljs till ersättare.  


Beslutsunderlag 


Kommunfullmäktiges protokoll 26 februari 2023, § 27 


Avsägelse 26 februari 2024 


Propositionsordning 


Ordförande frågar om Barbro Andin Mattsson (C) kan väljas till ny ersättare 


i omsorgsnämnden. Ordförande finner att kommunfullmäktige bifaller detta.      


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förtroendemannaregister 


Omsorgsnämnden 


Lön Hälsingland 
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§ 31 Dnr KS-00086/2024  


Ljusdal Energis delägarskap i nytt bolag 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Ljusdal Elnät AB får köpa aktier i Norra Nätdrift AB på det premisser 


som finns i Bolagsordning, Ägardirektiv och Aktiägaravtal*. 


 


2. Kommunfullmäktige godkänner att aktieköp i Norra Närdrift AB får ske 


utan att alla andra bolag i avsiktsförklaringen har sagt ja och överlåter 


till styrelsen i Ljusdal Elnät AB att besluta om man önskar kvarstå om 


flera bolag väljer att inte gå med i bolaget. 


 


3. Kommunfullmäktige godkänner även att följande bolag eller dess 


moder/ dotterbolag tillåts köpa in sig i bolaget, BTEA, Dala Energi, 


Gävle Energi, Hedemora Energi, Härjeåns kraft, Jämtkraft, Malung 


Sälens Elverk, Sundsvalls Elnät, Söderhamn Nära Elnät, Årsunda kraft, 


Åsele kraft, Blåsjön Nät, Hofors Elverk AB ( är med via Gävle), 


Smedjebackens Energi Nät AB (är med via Dala Energi), Sandviken 


Energi, Övik Energi samt Härnösands Energi och Miljö (=nuvarande 


medlemmar i Elinorr), samt att styrelsen för Norra Nätdrift AB beslutar 


om köpesumman av aktierna. Fördelningen av aktier ska ske enligt 


samma princip som för de bolag som var med och startade Norra 


Nätdrift AB. 


 


*Redaktionella ändringar får göras i handlingarna*. 


Sammanfattning av ärendet 


Ljusdal Energi önskar bli delägare i Norra Nätdrift AB för att bli mindre 


sårbara och att kunna överlämna den virtuella driftcentralen vid behov 


(sjukdom och annan frånvaro). Det blir ett kostnadseffektivt stöd för 


elnätsdrift, en systemplattform för effektiv och modern elnätsdrift. Fokus 


ligger på kundnytta. 


 


*Bolagsjuristen hade trott att alla bolag skulle skriva på aktieägaravtalet 


samtidigt, och att man sedan går ur igen om man inte får godkänt från 


kommunfullmäktige. Det skulle underlätta hanteringen med aktieägaravtal, 


och även avsiktsförklaringen (som ju också måste skrivas om vid varje 


inträde av nytt bolag i aktieägaravtalet). Men i så fall blir det ett nytt 
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förfarande, samt att man skulle behöva lägga till skrivelse kring detta i 


aktieägaravtalet för att möjliggöra utträde efter beslut i kommunfullmäktige. 


 


Jäv  


 


Gunnar Eriksson (S), Jens Furuskog (SD) samt Henrik Karlström (SD) 


anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024 § 49 


Förslag till beslut 5 mars 2024 


Bilagor 5 mars 2024 


Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 27 


Yrkanden 


Solange Nordh (C): Bifall till kommunstyrelsens förlag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Solange Nordhs 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.      


 


Beslutsexpediering 


Ljusdal Energi 


Akt 
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§ 32 Dnr KS-00526/2023  


Översyn av tomtpriser i Ljusdals kommun 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Kommunens befintliga villatomter prissätts enligt följande: 


 
Ort  Gata  Pris  


Ljusdal  Museivägen  200 000 kronor 


 Slottegatan  125 000 kronor 


 Blåbärsstigen  125 000 kronor  


 Sköldvägen  150 000 kronor  


Färila  Älvvägen  130 000 kronor  


 Annbacksvägen  100 000 kronor  


 Torpvägen  80 000 kronor 


Tallåsen  Nyvägen (mindre)  50 000 kronor  


 Nyvägen (större)  60 000 kronor  


 Bäckebovägen  65 000 kronor  


Hybo  Jon-Orsvägen/  


 Nybyggarbacken (mindre)  45 000 kronor 


 Jon-Orsvägen/  


 Nybyggarbacken (större)  50 000 kronor  


 Högbackavägen  60 000 kronor  


Ramsjö  Holmsvedenvägen  50 000 kronor 


Los  Torgalsvägen  50 000 kronor 


 


 


2. Priserna inkluderar inte anslutningsavgifter till el, VA etc. utav avser  


    endast avstyckad tomt.          


Sammanfattning av ärendet 


Ljusdals kommun har avstyckade villatomter i flera av kommunens tätorter, 


flera av tomterna har funnits tillgängliga under en längre tid och tomt-


priserna har inte setts över sedan de styckades av. Detta ärende avser att gå 


igenom befintliga avstyckade villatomter och att sätta ett i dag aktuellt pris 


för tomterna. 
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Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024 § 51 


Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 31 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 13 december 2023 


Tillgängliga tomter i Ljusdal 30 januari 2024 


Tillgängliga tomter i Färila 30 januari 2024 


Tillgängliga tomter i Tallåsen 30 januari 2024 


Tillgängliga tomter i Hybo 30 januari 2024 


Tillgängliga tomter i Holmsveden 30 januari 2024 


Tillgängliga tomter i Los 30 januari 2024 


Yrkanden 


Lena Svahn (S): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.      


 


Beslutsexpediering 


Samhällsserviceförvaltningen 


Akt 
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§ 33 Dnr KS-00061/2024  


Fastställande av avgift vid ansökan om att starta 
fristående förskola, fritidshem eller pedagogisk omsorg 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Avgiften för förskola och fritidshem fastställs till 25 000 kronor.  


 


2.  För utökning av verksamheten hos en tidigare godkänd huvudman 


 fastställs avgiften till 15 000 kronor. 


 


3.  För godkännande av pedagogisk omsorg fastställs avgiften till 10 000 


 kronor.  


 


4.  Avgiften indexuppräknas årligen. 


Sammanfattning av ärendet 


Utbildningsnämnden har skickat förslag på avgifter som ska tas ut vid 


ansökan om att starta fristående förskola, fritidshem eller pedagogisk 


omsorg. 


 


Den 1 januari 2019 trädde nya bestämmelser gällande fristående 


skolverksamheter i kraft. De nya bestämmelserna innebär att en mer 


omfattande prövning görs av den som ansöker om godkännande. Kommunen 


har enligt bestämmelserna rätt att ta ut en avgift för de kostnader som 


uppkommer i samband med prövningen.  


 


Kommunfullmäktige har tidigare inte fattat något beslut om avgifter för 


handläggning av ansökan.    


 


De nya bestämmelserna från den 1 januari 2019 gäller godkännande av 


huvudmän för fristående förskola eller fristående friliggande fritidshem 


enligt skollagen (2010:800). Huvudmannaskapet prövas därför utifrån nya 


och skarpare krav. Syftet med den utökade prövningen är att säkerställa att 


blivande huvudmän för fristående förskola eller fristående friliggande 


fritidshem har förutsättningar att bedriva en god verksamhet av hög kvalitet. 


 


Detta innebär att handläggningen i samband med en ansökan om att starta en 


fristående förskola eller ett fristående fritidshem ökat, särskilt då den nya 
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lednings- och ägarprövningen är omfattande. Bestämmelserna innebär att 


utbildningsnämnden kan ta ut en avgift motsvarande förvaltningens 


självkostnad av den sökande. Arbetets omfattning bedöms motivera en avgift 


på 25 000 kronor, vilket också ligger i linje med andra kommuners praxis. 


 


Ansökningar om att utöka verksamheten hos en tidigare godkänd huvudman 


innebär mindre handläggning, liksom eventuella ansökningar om att få starta 


pedagogisk omsorg. För sådana ärenden föreslås en avgift på 15 000 kronor 


respektive 10 000 kronor. För hantering av ansökningar om mindre 


justeringar i godkännandet föreslås ingen avgift. 


 


Avgiftens storlek föreslås ska indexuppräknas från 2024 års prisnivåer.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024, § 53 


Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 33 


Utbildningsnämndens protokoll 25 januari 2024, § 3 


Utbildningsförvaltningens förslag 1 februari 2024 


Yrkanden 


Henrik Estander (L): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Estanders 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.      


 


Beslutsexpediering 


Utbildningsnämnden 


Akt 
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§ 34 Dnr KS-00062/2024  


Fastställande av avgift vid prövning av elev i enlighet 
med förordningen (1991:1124) 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Avgiften för särskild prövning av elever fastställs till 500 kronor.  


Sammanfattning av ärendet 


Huvudmän för utbildning är skyldiga att tillhandahålla möjligheter till 


särskilt anordnad prövning för elever. Kommunen har enligt 


bestämmelserna, med vissa undantag, rätt att ta ut en avgift på maximalt 500 


kronor för de kostnader som uppkommer i samband med prövningen.  


 


Kommunfullmäktige har tidigare inte fattat något beslut om avgifter för 


särskilt anordnad prövning. 


 


Reglerna för prövning för betyg framgår av Skollagen, riksdagens 


förordningar och Skolverkets allmänna råd om betyg och prövning. 


 


Elever kan begära särskild prövning för betyg av huvudmannen för en 


utbildning. En prövning är en bedömning av en persons kunskaper i 


förhållande till de betygskriterier som finns i kursplaner eller ämnesplaner. 


Den som genomgår en prövning får ett betyg i det specifika ämne eller den 


specifika kurs som prövningen avser.  


 


En prövning gäller alltid för 


• ett helt ämne i grundskolan eller specialskolan, 


• en hel kurs eller ett helt grundskoleämne i gymnasieskolan, 


 eller 


• en hel kurs eller delkurs inom Komvux. 


 


Huvudmannen får ta ut en avgift på högst 500 kronor av den som vill göra en 


prövning i grundskolan, gymnasieskolan eller Komvux, utifrån vad som 


anges i Förordning (1991:1124) om avgifter för prövning inom skolväsendet. 


Avgiften tillfaller huvudmannen. 


 


Avgiften kommer att utvärderas om ett år.  
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Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024, § 54 


Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 34 


Utbildningsnämndens protokoll 25 januari 2024, § 2 


Utbildningsförvaltningens förslag 1 februari 2024 


Yrkanden 


Henrik Estander (L): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Estanders 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.      


 


Beslutsexpediering 


Utbildningsnämnden 


Akt 
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§ 35 Dnr KS-00271/2019  


Motion från Tommy Olsson (C) gällande riktlinjer för 
gåvor till kommunen 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Motionen anses besvarad.   


Sammanfattning av ärendet 


Tommy Olsson (C) har lämnat en motion till kommunen gällande riktlinjer 


för gåvor. 


 


I motionen skriver han: 


 


"Kommunen blir ju ibland ägare till gåvor från privatpersoner eller från olika 


föreningar och organisationer som av olika anledningar inte har några 


aktiviteter för tillfället. 


 


På detta sätt kan kommunen bli förvaltare av gåvor och som kan bli föremål 


för försäljning. Frågan som kommunen fick angående Fågelsjöhästen visar 


att det finns intressen som är villiga att betala ansenliga summor för vissa 


saker." 


 


Tommy Olsson yrkar att Ljusdals kommun upprättar ett dokument om hur 


denna typ av försäljning ska genomföras och att principen ska vara att inte 


sälja ut något som har en uttalad plats och syfte med gåvan från givaren. 


 


Kommunfullmäktige beslutade 30 september 2019, § 112 att skicka 


motionen till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade motionen till kommunchefen för yttrande. 


 


Förre kommunchefen föreslog att motionen ska anses vara besvarad med 


tilläggsbeslutet att huvudregel ska vara att gåvor inte ska försäljas. Därmed 


blir beslutsprotokollet det efterfrågade dokumentet. Innebörden av beslutet 


är att det krävs politiskt beslut med särskild motivering för att huvudregeln 


inte ska gälla.   
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Kommunstyrelsens ordförande föreslog: 


1. Motionen anses besvarad. 


2. Huvudregeln är att gåvor inte ska försäljas.   


 


Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 25 augusti 2022, § 111 att lägga 


till ytterligare en beslutspunkt:  


 


3. Beslutet i punkt 2 ska införas i policy.   


 


Kommunstyrelsen beslutade 8 september 2022, § 155 att återremittera 


ärendet. 


 


Kommunstyrelsen skickade motionen till samhällsservicenämnden för 


yttrande. 


 


Samhällsservicenämnden skriver i sitt yttrande: 


”I enlighet med tidigare beslutad kommunal konstpolicy (antagen i 


kommunfullmäktige 25 september 2023 § 102 ) ska erbjudanden om 


donationer till kommunen i form av konstverk/konstföremål beslutas 


politiskt i samhällsservicenämnden. Hänsyn ska då tas till donationens 


ändamål, eventuella villkor samt lämpligheten i att ta emot donationen. 


Donationen ska inte medföra krav på motprestation från Ljusdals kommun, 


och vid bedömning av mottagande ska särskild vikt läggas vi konstnärens 


och/eller konstverkets anknytning till kommunen. Eventuell försäljning av 


tidigare donerade konstverk till Ljusdals kommun är inte aktuellt. 


 


Andra typer av eventuella donationer till Ljusdals kommun (förutom 


konstverk/konstföremål) faller inte inom ramen för nämndens 


ansvarsområde och behandlas därför inte i nämndens remissyttrande.”


   


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att 


kommunstyrelsen 8 september 2022 beslutade att återremittera ärendet.  


 


Kommunstyrelsen skickade motionen till samhällsservicenämnden för 


yttrande. 


 


Samhällsservicenämnden skriver i sitt yttrande att i ”enlighet med tidigare 


beslutad kommunal konstpolicy, antagen i kommunfullmäktige 25 september 


2023, ska erbjudanden om donationer i form av konstverk/konstföremål 


beslutas politiskt i samhällsservicenämnden. Hänsyn ska då tas till 


donationens ändamål, eventuella villkor samt lämpligheten i att ta emot 


donationen. 
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Donationen ska inte medföra krav på motprestation från Ljusdals kommun, 


och vid bedömning av mottagande ska särskild vikt läggas vid konstnärens 


och/eller konstverkets anknytning till kommunen. 


 


Eventuell försäljning av tidigare donerade konstverk/konstföremål till 


Ljusdals kommun är inte aktuellt.” 


 


Därmed föreslås att motionen ska anses vara besvarad.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024, § 61 


Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 35 


Förslag till beslut 4 januari 2024 


Yttrande från samhällsservicenämnden 19 december 2023, § 148 


Kommunstyrelsens protokoll 8 september 2022, 155 


Yttrande från förre kommunchefen 2 augusti 2022 


Kommunfullmäktiges protokoll 30 september 2019, § 112 


Motion från Tommy Olsson (C) 12 september 2019 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.      


 


Beslutsexpediering 


Motionären 


Akt 
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§ 36 Dnr KS-00388/2023  


Motion från Kristoffer Kavallin (MP) om utveckling av 
Ljusdals vattentorn som besöksmål 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Motionen avslås.  


Sammanfattning av ärendet 


Kristoffer Kavallin (MP) har lämnat en motion om utveckling om Ljusdals 


vattentorn som besöksmål.  


 


I motionen skriver han: 


 


"Ljusdals vattentorn är ett fantastiskt vackert landmärke med högt 


kulturhistoriskt värde. 1914 fick Ljusdal köpingsrättigheter och då öppnades 


möjligheten att investera i infrastruktur och säkra friskt vatten åt 


kommunmedborgarna. 


 


1915 anlitades arkitekten Cyrillus Johansson att rita vattentornet som sedan 


uppfördes och färdigställdes 1917 mitt i en period starkt präglad av första 


världskrigets mörker och umbäranden. 


 


I mycket stark kontrast till detta mörker stod vattentornet! Med en kvarts 


miljon tegelstenar, speciell murningsteknik, smyckat med olika tecken, 


blinderingar och en vacker tornlanternin högst upp på det 30 meter höga 


tornet blev detta en triumferande symbol för framåtanda. 


 


Redan från början var tornet tänkt som en utsiktsplats där besökare mot en 


kostnad av 25 öre kunde gå upp och beundra vattenkroppar som Ljusnan, 


Växnan, Kyrksjön, en mängd bekanta bergstoppar och utsikten över hela vår 


fantastiska dalgång. 


 


Tornet är för oss i miljöpartiet en självklar symbol för friskt vatten, hälsa och 


den framåtanda som präglat vår bygd och vi tycker att det är hög tid att det 


uppmärksammas mer och att fler får möjlighet att ta del av denna juvel! 


 


Vi vill att vattentornet ska utvecklas som besöksmål, kanske i kommunal 


regi, eller kanske i samarbete med aktörer som till exempel Ljusdalsbygdens 
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museum eller Länsmuseet. Vi vill också att utsikten från vattentornet med 


digital teknik ska bli tillgänglig för alla. Rörelsehinder, trötta ben eller 


boende på annan ort ska inte vara något hinder för att ta del av utsikten!" 


 


Kristoffer Kavallin vill att kommunfullmäktige ger kommundirektören i 


uppdrag att 


• utveckla vattentornet som besöksmål 


• göra utsikten från vattentornet tillgänglig via webben. 


 


Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 109 att skicka 


motionen till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade motionen för yttrande till verksamheten för 


strategisk och hållbar utveckling (VISHNU). 


 


VISHNU skriver i sitt yttrande att: 


”VISHNU har utrett detta förslag och återkommit med några svar på vilka 


för- och nackdelar denna utveckling skulle innebära.    


Att utveckla vattentornet som besöksmål kan ha en positiv inflytande på: 


• Besökare som passerar genom Ljusdal på väg till fjällen väljer att 


 stanna längre i köpingen för att besöka vattentornet vilket i sin tur kan 


 gynna det lokala näringslivet och besöksnäringen. 


• Besökare/turister som besöker och vistas i närliggande orter i 


 kommunen väljer att komma till Ljusdal för att besöka vattentornet, 


 vilket leder till att fler besökare upptäcker Ljusdal.  


• Möjligheten att använda sig av digital teknik/webbkamera från 


 vattentornet ger besökare och lokalbefolkning med olika rörelse-


 svårigheter möjlighet att få lika möjligheter att uppleva unika vyer 


 under alla årstider och under olika väderförhållanden. 


• Vattentornet som besöksmål kan ge ett lyft till köpingen, öka 


 möjligheten för lokalbefolkningen att njuta av nya vyer över Ljusdal 


 och andra närliggande delar av köpingen och dela dessa med andra, 


 vilket kan ha en positiv effekt för att stärka stoltheten hos 


 kommuninvånarna som fungerar som ambassadörer för Ljusdal och 


 Ljusdals kommun. 


 


Att utveckla vattentornet som besöksmål skulle innebära ett behov av att 


tillföra relativt stora resurser i form av att: 


• Genomföra en brand- och säkerhetsutredning av vattentornet.  


• Anskaffa skyltar med brand- och säkerhetsinformation samt skyltar  


 med regler och rutiner för besök av vattentornet. 


• Bemanning under tider då vattentornet ska vara tillgängligt för 


 allmänheten och besökare under vissa perioder/tillfällen. 
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• Inköp av den digitala tekniken/webbkameran och dess underhåll. 


• Tillstånd för installation och användning av den digitala tekniken. 


• Installation och underhåll av den digitala tekniken. 


 


Befintliga och möjliga risker med utvecklingen av vattentornet som 


besöksmål 


• Utrymningsmöjligheterna uppfyller inte säkerhetskraven och 


 användandet skulle sannolikt kräva omfattande ombyggnation. 


• Driften av gatan och bristen på parkeringsplatser intill tornet är 


 begränsad och då vattentornet ligger på ett kulturreservat finns få 


 möjligheter till åtgärder. 


• Sannolikt får kommunen inte tillstånd för installation och användning 


 av den digitala tekniken/webbkameran då det motsvarar extern 


 kameraövervakning, något som oftast kräver speciella skäl för 


 godkännande.  


• Digitaliseringssamordnare på Ljusdals kommun rekommenderar inte 


 att ha en webbkamera med livestream installerad på Ljusdals 


 vattentorn. 


 


Förslag på andra åtgärder för att göra vattentornet tillgänglig för besökare: 


• Göra vattentornet tillgänglig för besökare och invånare vid speciella 


 tillfällen, till exempel i samarbete med Ljusdalsbygdens museum. 


• Göra en film/video på in- och utsidan av vattentornet, samt på vyer 


 från vattentornet som kan användas på olika kommunala 


 kommunikationsplattformar.             


 


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att Ljusdals 


Vattentorn är en fantastiskt fin byggnad, men att utveckla vattentornet som 


besöksmål skulle innebära stora behov att tillföra relativt stora resurser. 


 


Man behöver bland annat genomföra en brand- och säkerhetsutredning och 


ha bemanning under tider då vattentornet ska vara tillgängligt. 


 


Det föreslagna inköpet av den digitala tekniken/webbkameran och dess 


underhåll, motsvarar extern kameraövervakning och kräver speciella skäl för 


godkännande. 


 


Även underhåll av tekniken kräver personal. Parkeringsplatserna intill tornet 


är begränsade och då vattentornet ligger på ett kulturreservat finns få 


möjligheter till åtgärder. 


 


Även invändigt skulle trappor med mera behöva ses över och åtgärdas, för 


att undvika olika olyckor som kan uppstå. 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


22(37) 


Datum 


2024-03-25 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


 


Därmed föreslås att motionen avslås.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024, § 63 


Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 37 


Förslag till beslut 26 januari 2024 


Yttrande från kommunstyrelseförvaltningen 16 januari 2024 


Kommunfullmäktiges protokoll 25 september 2023 


Motion från Kristoffer Kavallin (MP) 28 augusti 2023 


Yrkanden 


Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till punkt två i motionen- utsikten från 


vattentornet ska göras tillgänglig via webben. 


 


Maria Molin (M) och Lena Svahn (S): Avslag på Kristoffer Kavallins 


yrkande.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Kristoffer Kavallins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar bifalla 


kommunstyrelsens förslag att avslå motionen.     


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 37 Dnr KS-00199/2022  


Medborgarförslag med önskemål om inrättande av 
ungdomsråd 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Medborgarförslaget bifalles såtillvida att kommundirektören får i uppdrag 


 att se över organisation och kostnad för ett råd.    


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om inrättande av ungdomsråd har 


inkommit. 


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"Kommunalt ungdomsråd, där ungdomar skulle ha möjlighet att regelbundet 


samlas för att diskutera och framföra idéer och förslag angående kommunala 


intressen. 


 


Rådet skulle vara mycket gynnsamt för att öka ungdomars involvering och 


därmed intresse för politik. Detta skulle kunna genomföras genom att 


marknadsföra idén via bibliotekets sociala media för att finna och notera 


intresse. Sedan skulle en tid för första möte kunna bestämmas och planeras. 


Jag skulle gärna volontera för att vara ordförande eller sekreterare." 


 


Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 118 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning.  


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget för yttrande till 


verksamheten för strategisk och hållbar utveckling (VISHNU). 


VISHNU skriver i sitt yttrande: 


 


”VISHNU anser att frågor om hur barn och unga ska ges inflytande för att 


kunna påverka och bli delaktiga i beslut som påverkar dem är viktiga. Barn 


och unga är prioriterade i kommunens mål och uppdrag. VISHNU anser att 


ett ungdomsråd bör inrättas i Ljusdals kommun.      


 


Förutom ungas möjlighet att påverka samhället är även syftet med ett 


ungdomsråd att skapa en plattform för dialog mellan de centrala politikerna 
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och ungdomar, för detta krävs ett engagemang och tid från kommunstyrelsen 


och andra förtroendevalda. 


 


Målgruppen för ungdomsrådet bör vara ungdomar i högstadiet och 


gymnasiet.” 


            


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att möjligheten att 


kunna påverka och bli delaktiga i beslut som påverkar barn och unga är 


prioriterat i kommunens mål och uppdrag. 


 


Förutom ungas möjlighet att påverka samhället, är syftet med ett 


ungdomsråd att skapa en plattform för dialog mellan ungdomar och politik. 


 


Främst för att främja ungdomars delaktighet, engagemang och demokratiskt 


inflytande i kommunala frågor och för att öka samverkan mellan unga i 


kommunen. Rådet bör förslagsvis rikta sig till ungdomar i högstadiet och 


gymnasiet.  


 


Kommundirektören får i uppdrag att ta fram förslag på hur ett ungdomsråd 


kan inrättas och kostnad för att driva ett ungdomsråd. 


 


Därmed anser jag att medborgarförslaget ska bifallas.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024, § 64 


Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 38 


Förslag till beslut 30 januari 2024 


Yttrande från VISHNU 16 november 2023 


Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 118 


Medborgarförslag 3 juni 2022 


Yrkanden 


Jonas Rask Samuelsson (C), Lena Svahn (S), Marit Holmstrand (S), Kristina 


Michelson (S) och Anna-Karin Zachrisson (C): Bifall till kommunstyrelsens 


förslag. 


 


Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP): Bifall till 


medborgarförslaget.  
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Propositionsordning 


Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunfull-


mäktige bifaller Jonas Rask-Samuelssons m fl yrkande.  


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för Jonas Rask-Samuelssons m fl yrkande, Nej-röst för Kristoffer 


Kavallins m fl yrkande.  


Omröstningsresultat 


Med 35 Ja-röster mot 5 Nej-röster, 1 avstår från att rösta, har 


kommunfullmäktige beslutat att bifalla Jonas Rask-Samuelssons m fl 


yrkande. 


 


Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 


(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Walle 


Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Annelie Wallberg (S), Pernilla Färlin (M), 


Maria Molin (M), Lars Molin (M), Kennet Hedman (M), Thomas Evensson 


(M), Stefan Bergen (M), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 


Zachrisson (C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Henrik Estander 


(L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd (LB), Marie-Louise 


Hellström (LB), Marie Mill (LB), Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog 


(SD), Sven Persson (SD), Magnus Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), 


Magnus Nyholm (SD) och Roger Kastman (KD) röstar Ja. 


 


Lennart Canskog (S), Gunnar Eriksson (S), Pia Hedblom (V), Kristoffer 


Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) röstar Nej. 


 


Kiki Furstedt (V) avstår från att rösta.    


Reservationer 


Kristoffer Kavallin (MP) reserverar sig mot beslutet.  


 


Beslutsexpediering 


Förslagsställaren 


Akt 


Kommundirektören för verkställande 
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§ 38 Dnr KS-00277/2022  


Medborgarförslag om läromedel till högstadiet i 
Ljusdals kommun 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget anses besvarat.          


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål läromedel till högstadiet i Ljusdals 


kommun har inkommit till kommunfullmäktige. 


 


Förslagsställaren vill att kommunfullmäktige beslutar att ge ett riktat bidrag 


på 2 miljoner kronor som viks för läroböcker till högstadiet (årskurs 7-9) och 


fördelas utifrån elevantal till samtliga kommunala högstadieskolor i 


kommunen. 


 


Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 123 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till utbildningsnämnden för 


yttrande. 


 


Utbildningsnämnden föreslår att medborgarförslaget avslås. 


 


I sitt yttrande skriver nämnden att utbildningsförvaltningen ställer sig positiv 


till bidrag för läromedel men inte enbart till läroböcker.  


 


Utbildningsförvaltningen behöver göra pedagogiska överväganden där 


skolans personal fokuserar på undervisningstekniker och elevernas kritiska 


tänkande och problemlösningsförmåga snarare än att enbart förlita sig på ett 


specifikt läromedel.  


 


Utbildningsförvaltningen ser inte en likvärdighet i att ge högstadieskolorna i 


Ljusdals kommun ett riktat bidrag på 2 miljoner kronor för läroböcker utan 


vill värna om en likvärdighet mellan stadier. Skolenheternas bedömning av 


de befintliga läromedlen för alla elever behöver ses över och inte enbart 


högstadieelevernas behov.                   
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Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att 


medborgarförslaget om ett riktat bidrag till högstadiet i Ljusdals kommun 


inkom 26 september 2022 till kommunfullmäktige, med ett förslag om att 2 


miljoner kronor skulle avsättas för inköp av läroböcker. 


 


Framtid Ljusdal har under 2023 med riktat bidrag köpt in läromedel, till 


grund- och gymnasieskola för 2 miljoner kronor, vilket vi vet har varit 


mycket uppskattat. 


 


Förslagsställaren önskade att denna summa enbart skulle gälla högstadiet, 


men eftersom man även tagit del av nya läromedel, har förslaget delvis 


beviljats. 


 


Därför föreslås medborgarförslaget ska anses vara besvarat.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024, § 65 


Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 39 


Förslag till beslut 30 januari 2024 


Yttrande från utbildningsnämnden 2 maj 2023 


Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 123 


Medborgarförslag 14 september 2022 


Yrkanden 


Jonas Rask Samuelsson (C): Bifall till medborgarförslaget.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Jonas Rask Samuelssons 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


kommunstyrelsens förslag.      


 


Beslutsexpediering 


Förslagsställare 


Akt 
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§ 39 Dnr KS-00330/2023  


Medborgarförslag med önskemål om röjning av sly 
längs Ljusnan mellan Ljusdal och Järvsö 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget avslås.          


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om röjning av sly längs Ljusnan mellan 


Ljusdal och Järvsö har inlämnats.  


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"När man kommer från Järvsö mot Ljusdal ser man inte mycket av vad 


Ljusdal har att visa upp. 


 


Om man kunde röja och fälla träd mellan Rv 83 och älven, skulle det bli 


bästa reklamen att besöka även Ljusdal. Det är ju väldigt fint ända från 


golfbanan till älvbron. 


 


Även om det är privat mark, borde det gå att komma överens om att 


åtminstone glesa ur träden rejält så det syns emellan stammarna. Sly blir väl 


markägarna bara glada om det försvinner. Tänk att få visa upp golfbanan, 


Älvvallen, Folkparken, Hembygdsgården, koloniområdet, med mera." 


 


Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, §  att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till kommunekologen och 


till samhällsservicenämnden för yttrande. 


 


Kommunekologen skriver i sitt yttrande att det i medborgarförslaget uttrycks 


väldigt diffust vilka områden som önskas röjas. Hela sträckan från älvbron 


ner till golfbanan är väldigt lång och många markägare blir inblandade i 


ärendet då detta är privat mark. Det är även tveksamt om en röjning skulle ge 


en ökad syn över Ljusnan och Ljusdal hela vägen ner till golfbanan då 


avståndet mellan riksväg 83 och Ljusnan är ganska långt på sträckan 
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nedanför Folkparken. Troligtvis kan röjningen endast nå den önskade 


effekten på sträckan från Folkparken och uppåt.  


 


De områden som röjs kommer kräva underhåll i framtiden i form av fler 


röjningar. Detta förutsätter att pengar och arbetskraft finns för ändamålet i 


framtiden för att sly och buskage inte ska växa upp igen.  


 


Längs denna sträcka i Ljusnans kanter har den invasiva växten videkornell 


fått fäste på flera ställen. Det bör säkerställas att en röjning inte ger denna 


växt utrymme att sprida sig om annat sly och buskage tas bort. Om det 


beslutas att en röjning ska genomföras måste en översiktlig inventering ske i 


området för att säkerställa att videkornell inte kommer gynnas av röjningen.  


 


I övrigt görs bedömningen att växt- och djurlivet inte blir påverkade negativt 


i någon större utsträckning om en röjning genomförs på den övre sträckan. 


En kantzon mot vattnet måste dock lämnas för att bevara den biologiska 


mångfalden samt viktiga markkemiska processer.  


 


Samhällsservicenämnden skriver i sitt yttrande att det föreslagna området 


består av ett stort antal privata fastigheter med omväxlande skogs- och 


åkermark. Då kommunen inte har någon rådighet över dessa markområden och 


heller inte äger någon egen mark i det föreslagna området föreslår samhälls-


servicenämnden att medborgarförslaget avslås, utifrån att kommunen inte har 


vare sig förutsättningar eller mandat att utföra föreslagna åtgärder.           


 


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att det föreslagna 


området består av ett stort antal privata fastigheter med omväxlande skogs- 


och åkermark.  


 


Kommunen har inte rådighet över dessa markområden och äger inte heller 


någon egen mark inom det föreslagna området, och har då inte heller något 


mandat för att utföra föreslagna åtgärder. 


 


Därmed föreslås att medborgarförslaget ska avslås. 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024, § 66 


Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 40 


Förslag till beslut 30 januari 2024 


Yttrande från utbildningsnämnden 27 april 2023, § 40 


Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 123 


Medborgarförslag 14 september 2022 
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Yrkanden 


Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 


Kavallins yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.      


 


Beslutsexpediering 
Förslagsställaren 


Akt 
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§ 40 Dnr KS-00416/2023  


Medborgarförslag om cykelväg längs Dellenbanan 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget avslås.     


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om cykelväg längs Dellenbanan har 


inkommit. 


 


Förslagsställaren skriver 


 


"Dellenbanan är en lokal skatt, och vi bör bevara den - men ibland betyder 


"bevara" att man ändrar funktionen lite för att bättre passa nutidens behov. 


 


I dagsläget används Dellenbanan sporadiskt för dressiner, främst uthyrda 


från Delsbo station men det finns även ett mindre antal privatägda dressiner. 


Det är bra att banan används och hålls ren, men med relativt enkla medel 


skulle den kunna användas långt mycket mer, av fler personer, och ha större 


samhällsnytta. 


 


I många delar av Sverige och världen har man gjort om gamla järnvägsspår 


till gång- och cykelvägar (se till exempel "Rails to Trails"-projekten i USA). 


Kostnaden är inte särskilt hög och innebär att man tillgängliggör upplevelsen 


för många fler. 


 


Om Ljusdals kommun skulle kunna gå före och göra om sträckan 


Gryttjesbo-Hybo till en gång- och cykelväg, ihopkopplad med det befintliga 


cykelnätet som dels går till Järvsö, dels till Ljusdals centrum, så skulle 


många kunna cykelpendla den sträckan, förutom de turister som kanske 


lockas testa längre cykelsträckor. 


 


I första hand bör man se över möjligheten att kombinera gång- och 


cykelvägen med den befintliga rälsen (lägga ner grus mellan rälsen eller 


liknande), i andra hand undersöka om rälsen bör tas bort och ersättas med en 


gång- och cykelväg.” 
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Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 122 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 


för yttrande. 


 


Samhällsservicenämnden skriver i sitt yttrande att järnvägsspåret samt 


banvallen längs Dellenbanan ägs av Trafikverket och nyttjas för närvarande 


för turistverksamhet med bland annat dressincykling längs spåret i 


föreningen Dellenbanans Vänners regi. Ljusdals kommun äger ingen mark 


längs Dellenbanan och har således heller ingen rådighet över markområden 


intill banvallen längs den föreslagna sträckan. 


 


I grunden ställer sig nämnden positiv till andemeningen i 


medborgarförslaget. Ljusdals kommun har under ett antal år arbetat aktivt 


för att utveckla möjligheterna till cykling i olika former och ser gärna en 


fortsatt utveckling av möjligheterna till cykel och vandring i Ljusdals 


kommun.  


 


Utifrån detta föreslår samhällsservicenämnden att medborgarförslaget ska 


bifallas.           


 


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att Ljusdals 


kommun i grunden ställer sig positiv till medborgarförslaget då vi under ett 


antal år arbetat aktivt för att utveckla cykling i olika former i kommunen. 


 


Men problemet här är att järnvägsspåret samt banvallen ägs av Trafikverket 


och för närvarande nyttjas för turistverksamhet med bland annat 


dressincykling längs spåret, i Dellenbanans Vänners regi. 


 


Ljusdals kommun äger ingen mark längs Dellenbanan och har då heller inte 


rådighet över markområden intill banvallen längs den föreslagna sträckan. 


 


Därmed föreslås att medborgarförslaget ska avslås.   


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 13 mars 2024, § 67 


Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 41 


Förslag till beslut 4 januari 2024 


Yttrande från samhällsservicenämnden 21 december 2023 


Kommunfullmäktiges protokoll 25 september 2023, § 122 


Medborgarförslag 21 september 2023 
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Yrkanden 


Jonas Rask Samuelsson (C) och Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till 


medborgarförslaget.  


Propositionsordning 


Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot Jonas Rask Samuelssons 


m fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


kommunstyrelsens förslag. 


 


Omröstning begärs 


 


Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för kommunstyrelsens förslag, Nej-röst för Jonas Rask Samuelssons 


m fl yrkande.  


Omröstningsresultat 


Med 31 Ja-röster mot 8 Nej-röster, två avstår från att rösta, har 


kommunfullmäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens förslag. 


 


Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 


(S), Irène Jonsson (S), Kristina Michelson (S), Walle Olsson (S), Maria 


Fernmalm (S), Lennart Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Pernilla Färlin 


(M), Maria Molin (M), Lars Molin (M), Thomas Evensson (M), Ulf Nyman 


(M), Stefan Bergen (M), Henrik Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil 


Skoog (L), Fredrik Röjd (LB), Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie 


Forslin (LB), Marie Mill (LB), Karin Jansson (MP), Henrik Karlström (SD), 


Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), Magnus Florkölen (-), Thomas 


Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och Roger Kastman (KD) röstar Ja. 


 


Gunnar Eriksson (S), Jonas Rask Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson 


(C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Kiki Furstedt (V), Pia 


Hedblom (V) och Kristoffer Kavallin (MP) röstar Nej. 


 


Kristoffer Hansson (S) och Kennet Hedman (M) avstår från att rösta. 
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Reservationer 


Jonas Rask Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C), Solange Nordh (C), 


William Våhlberg (C), Kiki Furstedt (V), Pia Hedblom (V) och Kristoffer 


Kavallin (MP) reserverar sig mot beslutet.      


 


Beslutsexpediering 
Förslagsställaren 


Akt 
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§ 41 Dnr KS-00124/2024  


Fråga till kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin 
(M) från Marit Holmstrand (S) om timmerterminalen i 
Ljusdal. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Frågan anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Marit Holmstrand (S) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande 


Pernilla Färlin (M) om timmerterminalen. 


 


”Arbetet med Östernäsområdet och omlastningsterminalen i Ljusdal, har 


pågått i många år. Timmeromlastningen vid bangårdsområdet, har varit 


föremål för många diskussioner och synpunkter genom åren, både när det 


gäller privatpersoner och politiska grupperingar.  


 


Utvecklingen av bostadsbyggande på Östernäsområdet är avhängigt att 


omlastningen flyttas från nuvarande område vilket är klassat som riksintresse 


och ägs av Trafikverket. Det har varit ett aktivt sökande efter lämplig plats 


för omlastningen och det som alla parter kunde enas kring, var Kläppa, söder 


om nuvarande plats. Marken ägdes av Golfklubben som i tidigt stadium inte 


var intresserade att avyttra marken, av hänsyn till golfbanan som man ansåg 


skulle tappa status.  


 


Under åren 2021 och 2022 inleddes förhandlingar med klubben. 


Kommunchef Nicklas Bremefors och undertecknad, dåvarande KSO, 


initierade till samtal och tillsammans hittade vi lösningar som ledde till att 


kommunen kunde förvärva aktuella markområden.  


 


Vid kommunstyrelsens möte i januari 2023 beslutades att kommunen skulle 


köpa fastigheterna Kläppa 3:8 och Kläppa 3:9, för sammanlagt 2 miljoner 


kronor.  


 


Min fråga till kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin är:  


Vad har hänt med arbetet kring förberedelser av att flytta terminalen sedan 


dess?  


Vilka initiativ har du tagit för att ärendet inte ska tappa fart? 
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Det är många parter inblandade. Finns det en arbetsgrupp som kontinuerligt 


arbetar med frågan?” 


 


Pernilla Färlin svarar att arbetet fortlöper för att kommunen ska komma 


framåt så fort som möjligt. Det finns ett möte mellan kommunen och 


terminalaktörerna inplanerat till 16 april 2024. Det finns en arbetsgrupp med 


medlemmar från de båda terminalerna, trafikverket och kommunen. Till den 


kopplas en styrgrupp med högre tjänstemän.  


Beslutsunderlag 


Fråga ställd den 18 mars 2024      


Propositionsordning 


Ordföranden frågar kommunfullmäktige om frågan kan anses besvarad. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.      


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 42 Dnr KS-00127/2024  


Avsägelse från Anna-Karin Zachrisson (C) gällande 
uppdraget som ersättare i arbetsmarknads- och 
socialnämnden 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Anna-Karin Zachrisson (C) beviljas entledigande från sitt uppdrag som 


 ersättare i arbetsmarknads- och socialnämnden. 


 


2.  Solange Nordh (C) väljs till ersättare i arbetsmarknads- och 


 socialnämnden. 


 


3.  Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  


Sammanfattning av ärendet 


Anna-Karin Zachrisson (C) avsäger sig sitt uppdrag som ersättare i 


arbetsmarknads- och socialnämnden. 


 


Ordföranden frågar om avsägelsen kan beviljas. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


Beslutsunderlag 


Avsägelse 21 mars 2024      


 


Yrkanden 


 


Solange Nordh (C): Solange Nordh (C) väljs till ny ersättare i 


arbetsmarknads- och socialnämnden. 


Propositionsordning 


Ordförande frågar om Solange Nordh (C) kan väljas till ny ersättare i 


arbetsmarknads- och socialnämnden. Ordförande finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.     


 


Beslutsexpediering: Kommunkansliet, Anna-Karin Zachrisson, Solange 


Nordh, ASN, Förtroendemannaregister, Lön Hälsingland, Akt 





